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Spørgsmål nr. 9 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”I følge Sjællandske Næstved er unge ballademagere begyndt 
at overvåge og fotografere kommunens frivillige brandmænd 
med digital- og mobilkameraer, når de kommer for at slukke 
påsatte brande i kvarteret omkring Kierulffsvej i Slagelse. 
Hvad agter ministeren at foretage sig for at komme denne 
form for handlinger til livs.”

Svar:

Jeg har ikke nærmere kendskab til de konkrete episoder, der omtales i 

spørgsmålet, men det siger naturligvis sig selv, at brandvæsenet skal 

kunne udføre sit arbejde uhindret.

Jeg kan oplyse, at jeg med henblik på generelt at forbedre arbejdsvilkåre-

ne for politi og redningsmandskab mv. – herunder brandvæsenet – har 

taget initiativ til, at de relevante aktører drøfter behovet for nye initiativer 

for at forebygge, at der lægges hindringer i vejen for disse gruppers ar-

bejde.

Der har i den forbindelse bl.a. været afholdt møde i Justitsministeriet 

med deltagelse af bl.a. repræsentanter for politiet og en bred vifte af 

myndigheder og private aktører på beredskabsområdet. Der var på mødet 

enighed om, at der bør foretages en kortlægning af problemernes karakter 

og omfang, og at erfaringer med håndtering af problemerne bør drøftes.

Jeg har på den baggrund bedt Rigspolitiet om i samarbejde med særligt 

Beredskabsstyrelsen og Falck at arbejde videre med tilvejebringelse af et 

grundlag for en sådan kortlægning og erfaringsudveksling. Det kan oply-

ses, at Kommunernes Landsforening har indhentet oplysninger fra kom-

munale beredskabschefer om erfaringerne på området, og at disse oplys-

ninger indgår i de igangværende drøftelser mellem Rigspolitiet, Bered-

skabsstyrelsen og Falck.


